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بلاتکلیف مثل تیم ملی بسکتبال
رقابت های  قرعه کشــی  مراسم 
جام جهانی بسکتبال برگزار و تیم ملی 
ایران در گروه هفتم با تیم های اسپانیا، 
برزیل و ساحل عاج همگروه شد، این 
اتفاق در شرایطی رخ داد که وضعیت 
نامشخص  همچنان  ملی  تیم  هدایت 
است و باید دید در نهایت فدراسیون 

بسکتبال چه تصمیمی در این خصوص خواهد گرفت. 
به گزارش ایرنا، با انجام مراســم قرعه کشی رقابت های جام جهانی بسکتبال در 
مانیل فیلیپین، رقبای تیم ملی ایران در این دوره از مســابقات مشــخص شدند. 
آســمان خراش های ایرانی باید روز شنبه چهارم شــهریور به مصاف برزیل بروند و 
ششــم شهریور رودرروی ساحل عاج قرار بگیرند. آخرین بازی ایران در این مرحله 
چهارشنبه ۸ شهریور خواهد بود که طی آن ملی پوشان کشورمان برابر تیم قدرتمند 
اسپانیا صف آرایی خواهند کرد. در ادامه مروری خواهیم داشت بر وضعیت کنونی تیم 

ملی بسکتبال ایران در راه جام جهانی.
یک بام و دو هوای فدراسیون در راه جام جهانی بسکتبال

تیم ملی بسکتبال ایران راه سختی را برای رسیدن به جام جهانی طی کرد، راهی 
که در نهایت با خوش شانســی شاگردان سعید ارمغانی همراه بود تا جواز حضور در 
جام جهانی به نام ایران ثبت شــود. البته قبل از این اتفاق شاهد تغییر و تحول در 
راس کادر فنی بودیم که در همان زمان موافقان و مخالفان بسیاری داشت در نهایت 
ارمغانی از مجارستان به ایران آمد تا بر روی صندلی داغ تیم ملی بسکتبال بنشیند 
و بتواند این تیم را به جام جهانی برساند. نکته مهم و قابل توجه در این میان است 
که فدراسیون بســکتبال ایران این روزها به دنبال جذب یک مربی مطرح و سطح 
اول اروپایی اســت تا ســکان هدایت تیم ملی را در ادامه راه به او بســپارد، این در 
شرایطی است که هنوز وضعیت همکاری یا عدم همکاری با سعید ارمغانی مشخص 
نیست چرا که در قرارداد وی به این نکته اشاره شده که در صورت حضور ایران در 
جام جهانی، قرارداد وی تمدید خواهد شد و باید دید فدراسیون در این شرایط چه 

تصمیم و واکنشی خواهد داشت.
سرمربی داریم؛ نداریم

برای آنکه در جریان وضعیت حضور ارمغانی در تیم ملی بسکتبال ایران باشیم 
تماسی تلفنی با وی گرفتیم. ارمغانی در مجارستان است و در انتظار تماس مسئولان 
فدراسیون بسکتبال، می گوید قرار بود از سوی فدراسیون تماسی با من گرفته شود تا 
برنامه های خود را به صورت آنلاین برای اعضای هیئت رئیسه ارائه و بعد از آن برای 
انجام برنامه های آماده سازی تیم ملی راهی تهران شوم اما هنوز هیچ تماسی با من 

گرفته نشده و نمی دانم شرایط به چه شکلی پیش خواهد رفت.
ارمغانی حتی برنامه های تمرینی خود را هم تدوین کرده و آماده بازگشــت به 
تهران است اما از داخل فدراسیون شنیده می شود رزومه چند گزینه خارجی و البته 
ایرانی روی میز رئیس فدراســیون بوده و در روزهای آینده باید در انتظار اعلام نام 
سرمربی جدید تیم ملی ایران باشیم اما با توجه به شرایط موجود باید در نخستین 
گام تکلیف ارمغانی به عنوان سرمربی کنونی تیم ملی مشخص شود تا در گام بعدی 

بتوان گزینه ای دیگر را مطرح و جذب کرد.
توافق می شود یا شکایت؟ 

با توجه به اینکه در قرارداد ارمغانی ذکر شده بود در صورت حضور تیم ملی در 
جام جهانی این قرارداد تمدید خواهد شد با این حساب حداقل روی کاغذ این مربی 
سکاندار تیم ملی ایران است و اگر قرار باشد گزینه ای دیگر هدایت این تیم را بر عهده 
بگیرد در وهله اول باید تکلیف او را مشخص کرد. شاید طرفین در نهایت به توافق 
برســند و مسالمت آمیز از یکدیگر جدا شوند و شاید مسیر به سمت و سویی پیش 
برود که کار به شکایت و مسائل دیگر بکشد. البته با توجه به صحبت های ارمغانی 
به نظر نمی رســد کار به شکایت بکشد. وی در گفت وگویی که با ایرنا داشت عنوان 
کرد: »به هیچ عنوان به دنبال آن نیستم که از فدراسیون بسکتبال کشورم و جواد 
داوری شکایتی را مطرح کنم چرا که تا امروز واکنشی از سوی فدراسیون رخ نداده و 
روی کاغذ سرمربی تیم ملی بسکتبال ایران هستم. البته از این مهمتر توافقی است 
که طرفین با هم داشته اند و برآورد آن به عنوان قرارداد نوشته هم شده است. تا این 
مساله مشخص نشود و فدراسیون به صورت رسمی واکنشی نشان ندهد هیچ اقدامی 
از ســوی من انجام نخواهد شد و واقعیت این است که تا این لحظه هم تصمیمی 

نگرفته ام چرا که اعتقاد دارم باید خوشبین و به آینده امیدوار بود.«
الان وقت همدلی است؛ کدورت ها را دور بریزیم

جامعه بسکتبال به عنوان رشته ای دانشگاهی شناخته شده و چهره های خوش نام 
و متخصص در میان آنها کم نیســت. به زعم برخی از کارشناسان، بسکتبال ایران 
نیازمند فعالیت در رده های پایه اســت و در سطح ملی می توان بر روی گزینه های 
ایرانی حســاب کرد اما اگر بتوان یک مربی مطرح اروپایی را برای هدایت تیم ملی 
بسکتبال جذب کرد بدون شک کار بزرگی است و باید از آن حمایت کرد چرا که با 
این کار هم می توان به بالا رفتن سطح فنی تیم ملی امیدوار بود و هم اینکه مربیان 

ایرانی از دانش مربی خارجی بهره خواهند برد.
مسیر المپیک از جام جهانی می گذرد

بدون شــک حضور در جام جهانی و ارائه بازی های درخشــان از سوی تیم های 
شــرکت کننده یکی از اهداف حضور در این رویداد بزرگ است اما فراموش نکنیم 
مهمترین و بهترین راه برای رسیدن به المپیک ۲۰۲۴ پاریس هم همین مسابقات 
است و نباید این فرصت را از دست بدهیم. اسپانیا و برزیل را کنار که بگذاریم، شاید 
ســاحل عاج نقطه امید و قوت ما برای حضور در المپیک پاریس باشد. با توجه به 
گروه بندی تیم ها و دیدارهایی که در پیش است اگر هر کدام از نمایندگان قاره پهناور 
آسیا جواز حضور در جمع ۱۶ تیم برتر جهان راه پیدا کنند بیشتر مسیر حضور در 
المپیک را طی خواهند کرد و در غیر این صورت این شانس به تیمی  خواهد رسید 
که در بین تیم های آسیایی شرایط بهتری داشته باشد و باید امیدوار بود این قرعه به 
نام تیم ملی بسکتبال ایران باشد. البته فراموش نشود سایر تیم های آسیایی در این 
مدت بیکار ننشسته و با اتخاذ تدابیر و بهره مندی از همه فرصت ها به دنبال تقویت 
خود برای حضور در جام جهانی هستند تا هم از اعتبار بسکتبال خود دفاع کنند و 

هم شانس خود را برای حضور در المپیک پاریس امتحان کنند.
مربی خوب خارجی با کدام پول؟

نکته مهم دیگری که باید به آن توجه داشت این است که برای جذب و حضور 
مربیان خوب و مطرح خارجی باید به فکر تامین منابع مالی آن هم بود. فدراسیون 
بسکتبال به دلیل برخی از شرایط و اتفاقات گذشته با مسائل و مشکلاتی مواجه است 
که تا حدودی دست این فدراسیون را بسته و باید پرسید در این شرایط برای جذب 
یک مربی خوب خارجی از چه منابعی قرار اســت استفاده شود. عقد قرارداد با یک 
مربی خارجی در این شرایط ممکن است بار اضافه ای به فدراسیون تحمیل کند و از 
سویی دیگر چه تضمینی وجود دارد که این اتفاق در کوتاه مدت به سود بسکتبال 
ایران باشــد؟ می توان یکبار دیگر با اعتماد به مربیان ایرانی که سال ها در بالاترین 
سطح بسکتبال کشور فعالیت کرده اند تیم ملی را از این وضعیت بلاتکلیفی خارج 
کرد. پیش از انتخاب ارمغانی، تیم ملی بسکتبال شرایط باثباتی داشت؛ اما تغییرات 
کادرفنی این تیم که به نظر غیرمنطقی می آمد باعث شد حالا مسئولان فدراسیون 
بســکتبال درگیر چندین چالش شــوند. جام جهانی ۲۰۲۳ از ۳ تا ۱۹ شهریوربه 
میزبانی ۳ کشور ژاپن، فیلیپین و اندونزی برگزار خواهد شد. مسابقات گروه های اول 
تا چهارم در مانیل، گروه های پنجم و ششم در اوکیناوا و گروه های هفتم و هشتم در 
جاکارتا برگزار می شود. البته تیم ملی آمریکا به فیلیپین می رود، اسلوونی در ژاپن 

بازی می کند و بازی های کانادا در اندونزی برگزار می شود.

نگاه

در شرایطی که ۹ ماه از انتخاب مهدی 
تاج به عنوان رئیس فدراســیون فوتبال 
می گــذرد، او تقریبا در هر ماه ادعایی را 
برای  فیفا  با  و مذاکره  درباره درآمدزایی 
دریافت پول های بلوکه شده مطرح کرده 

است.
به گــزارش  مهر، یکی از برنامه های مهدی 
تاج قبل از بازگشــت دوباره به صندلی ریاست 
فدراسیون فوتبال درآمدزایی و گرفتن مطالبات 
ایران از فیفا و کنفدراسیون فوتبال آسیا بود که 
به واســطه آنچه که »تحریم های بین المللی« 
عنوان می شــود، دسترســی به آن امکانپذیر 
نیست. تاج شهریورماه ۱۴۰۱ به عنوان رئیس 
فدراســیون انتخاب شد و بعد از گذشت ۹ ماه 
از شــروع به کارش و برگزاری چند جلســه با 
»جیانی اینفانتینو« رئیس فیفا هنوز خبری از 
دریافت درآمدها و منابع مالی بلوکه شــده در 

فیفا و AFC نیست.
در ایــن ۹ ماه حداقــل ۸ اظهارنظر از تاج 
درباره درآمدزایی و رایزنی با فیفا برای شکستن 
این سد منتشر شده است که آخرین مورد روز 
گذشــته و بعد از مجمع فدراســیون آسیای 

مرکزی انجام شد.
در این گزارش نگاهی به وعده ها و اظهارات 
مهدی تاج و گزارش های ســایت فدراســیون 

فوتبال در این مورد خواهیم داشت:

۱۷ شهریور ۱۴۰۱
خاصیتی نداشته باشم همان بهتر که 

نباشم!
مهدی تاج ۱۷ شــهریور برای اولین بار بعد 
از انتخاب شــدنش به عنوان رئیس فدراسیون 
فوتبال، یک نشست خبری برگزار کرد و آنجا 
بود که بحث از فیفا مطرح شــد. وی با اشاره 
به مشــکلات مالی فدراسیون گفت: برای حق 
پخش طرح هایی دارم. صداوسیما ایران توانایی 
پرداخت این پول را ندارد. بعضی از باشگاه ها از 
دولت پول می گیرند؛ باشگاهی که ۳۰۰-۲۰۰ 
میلیارد تومان از دولت یا یک کارخانه می گیرد 
روا نیســت بازهم از صداوســیما حق پخش 
بگیرد؛ ســازمانی که گاهی حقوق کارمندانش 
هم عقب می افتد. در دو ســال گذشته طرحی 
را با فیفا کار کردم که صداوســیما بدون اینکه 
ریالی بودجه اش را به فوتبال اختصاص بدهد، 
به همه باشگاه ها پول می دهد. این طرح را یک 
روز رونمایی می کنم. در همه دنیا اجرا می شود.

وی در خصوص میــزان مطالبات ایران در 
کنفدراسیون فوتبال آسیا، گفت: حدود ۲۰.۶ 
میلیون دلار از AFC و فیفا طلب داریم. بخش 
بسیار کمی متعلق به باشگاه ها است و بیشتر 
آن متعلق به فدراسیون است. یک عده تلاش 
می کنند ما خوب فکر نکنیم و پاسخگوی وضع 
موجود هســتیم. ۲۰ میلیــون دلار عدد قابل 

ملاحظه ای اســت. پولی کــه آن زمان از فیفا 
می گرفتیم در هزینه جاری نمی بردیم و پک، 
فوتســال، زمین چمن و… را ساختیم. اینها 

برای هزینه عمرانی خرج می شود.
برای تیم ملی هم خــرج می کنیم. اگر در 
AFC باشــم و خاصیتی برای ایران نداشــته 
باشــم، همان بهتر که نباشم! باید تلاش کنم 

این پول آزاد بشود.
۲۵ مهر ۱۴۰۱

اولین جلسه با رئیس فیفا در مالزی
بعد از این اظهارات تاج، او جیانی اینفانتینو 
رئیس فیفا را روز ۲۵ مهر در حاشــیه نشست 
فوتبال آســیا  اجرایی کنفدراســیون  کمیته 
در کوالالامپــور مالزی ملاقات کرد. ســایت 
فدراســیون فوتبال همان روز نوشت: »در این 
نشســت درباره مســائل فیمابین کمک های 
فیفا و کنفدراسیون فوتبال آسیا به فدراسیون 
فوتبال ایران بحث و تبادل نظر شد. همچنین 
مهدی تاج نشســت جداگانــه ای با »ماتیاس 
گرافستروم« معاون دبیرکل فیفا برگزار کرد.« 
ناگفته مشخص است که بحث پول های بلوکه 
شــده حتماً یکی از مباحث اصلی این نشست 
بوده اما هیچ خبری در این ارتباط و یا واکنش 

اینفانتینو در سایت فدراسیون منتشر نشد.
۲ آبان ۱۴۰۱

از کوالالامپور تا چهار محال و 
بختیاری

رئیس فدراســیون فوتبال سومین بار این 
بحث را در مجمع هیأت فوتبال چهار محال و 
بختیاری به میان کشید و در پاسخ به سوالات 
خبرنگاران گفــت: برای رفــع تحریم مالی و 
دریافت پول های بلوکه شده فدراسیون فوتبال 
جمهــوری اســلامی ایران در حــال پیگیری 

هستیم.
او جزئیات بیشتری درباره تلاش های ایران 
و یا پاسخ های فیفا در اختیار رسانه ها قرار نداد.

۲۶ آذر ۱۴۰۱
پول AFC به سمت ساخت و ساز 

چرخید!
تاج بیــش از یک ماه بعــد از آن و پس از 
پایان کار ایران در جام جهانی ۲۰۲۲ قطر، این 
بار پیگیری برای دریافت مطالبات فدراسیون از 
کنفدراسیون فوتبال آسیا را به سمت دیگری 
ســوق داد. او به مذاکراتش با کنفدراســیون 
 AFC فوتبال آســیا برای گرفتن مطالبات از
و هزینــه این مطالبــات برای ســاخت یک 

فدراسیون پرداخت.
 AFC تــاج گفت: ۲.۸ )میلیــون دلار( در
داریم که هماهنگ کردیم این پول را به سمت 

ســاختمان جدید فدراسیون فوتبال ببریم که 
می خواهیم بســازیم. شــهرداری هم در حال 
همکاری است و امیدواریم این ساختمان تا دو 

سال آینده ساخته بشود.
۱۱ اسفند ۱۴۰۱

AFC سفر به مالزی برای رایزنی با
رئیس فدراســیون فوتبال پیش از شــروع 
تورنمنت فوتســال تایلند که بعدها با قهرمانی 
ایران به پایان رســید، به این کشور سفر کرد 
تا علاوه بر بازدید از اردوی تیم ملی فوتســال، 
از محل برگزاری رقابت های فوتبال ســاحلی 
قهرمانی آســیا در تایلند هــم بازدید به عمل 
آورد. تاج که همزمان رئیس کمیته فوتسال و 
فوتبال ساحلی کنفدراسیون آسیا هم هست، 
بعد از تایلند عازم مالزی شد. سایت فدراسیون 
فوتبال در توضیح این سفر نوشت: »مهدی تاج 
بلافاصله جهت پیگیری رفع مشکل باشگاه های 
ایرانی درباره انتقال منابع مالی شان و رایزنی در 
این باره با مقامات کنفدراسیون جهت سفری 
یک روزه راهی مقر کنفدراسیون خواهد شد.«

۲۸ اسفند ۱۴۰۱
تلاش های بی نتیجه؛ مشکلات هنوز 

ادامه دارد!
هنوز یک ماه از سفر تاج به مالزی نگذشته 
بود که رئیس فدراسیون ایران این بار در مجمع 
عمومی این فدراســیون که ۲۸ اسفند برگزار 
شــد، به اعضای مجمع خبر داد که مشکلات 

مالی هنوز ادامه دارد!
تاج گفت: چالش های مالی داریم که هنوز 
نتوانستیم این مشکل را با فیفا و کنفدراسیون 
فوتبال آســیا برطرف کنیم. تحریم ها به طور 
جدی ادامه دارد. طلب فدراسیون، پرسپولیس 
و استقلال هنوز سر جای خودش است. با توجه 
به اینکه از فدراسیون فوتبال پول نمی گیریم و 
از منابع خود نظیر حق پخش هم درآمد نداریم 
یکی از چالش های اصلی فدراســیون است که 
اگر ما بتوانیم تحریم ها را پشــت سر بگذاریم 
و پول بیاید می توانیم مشــکلات مالی را رفع 

کنیم.
۲۷ فروردین ۱۴۰۲

اعتراف به یک کار بی حاصل
رئیس فدراســیون فوتبال امــا در یکی از 
اولین مصاحبه هایش در سال جدید، شفاف و 
مستقیم اعتراف کرد که گرفتن پول های بلوکه 

شده امکانپذیر نیست.
تاج در حاشــیه دیــدار تدارکاتی تیم ملی 
فوتسال ایران مقابل ازبکستان در تهران گفت: 
واقعیتش این است ما نمی توانیم پول خودمان 
را از فیفا و کنفدراســیون آســیا تأمین کنیم. 

درآمدهایمان هم خیلی محدود است. اگر آن 
پول ها را می توانستیم بیاوریم اصلًا محدودیتی 
نبود. ولی با همه این محدودیت ها من حساب 
کردم همیــن دیــدار تدارکاتی فوتســال با 
ازبکستان چیزی حدود چهار الی پنج میلیارد 
تومان برای فدراســیون هزینه داشــته است. 

بالاخره چاره ای نداریم.
۱۲ اردیبهشت ۱۴۰۲

کنگره کافا و بازگشت به خانه اول!
برگزاری کنگره فدراسیون آسیای مرکزی 
)کافا( در روز گذشــته بار دیگر بهانه ای شــد 
تــا مهدی تــاج رئیس فیفــا در این خصوص 
اظهارنظر داشته باشد. تاج که مجدداً اینفانتینو 
رئیس فیفا و شیخ سلمان رئیس AFC را در 
ایــن کنگره ملاقات کرده بــود، اعلام کرد که 
تلاش برای رفع مشــکل ادامه دارد آن هم در 
شــرایطی که دو هفته قبل از آن اعتراف کرده 
بود نمی تواند از فیفا و کنفدراسیون آسیا پول 
بگیرد. تاج روز گذشــته گفت: بعد از برگزاری 
مجمع کافا، نشست های جداگانه ای با رئیس 
فیفا و رئیس کنفدراسیون فوتبال آسیا داشتم. 
محور اصلی بحث در هر دو جلسه، موضوع رفع 
مشــکل انتقال منابع مالی فوتبــال ایران بود. 
راهکارهای تازه ای در این باره مورد بررســی 
قرار گرفت که امیــدوارم فرصت های جدیدی 

برای فوتبال ایران فراهم آورد.
مشکلات مالی فدراسیون 

و وعده های توخالی
بر هیچکس پوشیده نیست که فدراسیون 
فوتبال با مشکلات شــدید مالی مواجه است. 
برای تأمیــن هزینه های تیم ملی فوتســال، 
فدراسیون دست به دامن حساب های سازمان 
لیگ فوتســال شــده اســت که یک سازمان 
مستقل است و درآمدها و هزینه های جداگانه 
ای نسبت به کمیته فوتسال دارد. برای تیم های 
ملی فوتبال هم این اتفاق به اشــکال دیگری 
رخ داده است و فدراسیون هزینه تیم های خود 
را از منابعی تأمین می کند که به فدراســیون 
مرتبط نیســتند. اما وعده های توخالی درباره 
مذاکره با فیفا و کنفدراســیون فوتبال آســیا 
هم دیگر کارســاز نیســت. این رویه حتی در 
دوران قبل از مهدی تاج هم وجود داشــت و 
مدیران ســابق فدراســیون هم اقداماتی برای 
گرفتن منابع مالی ایــران در فیفا انجام دادند 
که همگی شکســت خورد. با این حساب بهتر 
است فدراسیون فوتبال تمرکزش را روی منابع 
درآمــدی جدید بگذارد و تا زمانی که صحبت 
از فیفا و کنفدراسیون آسیا »سر کاری« نباشد، 

سراغش نرود!

سرمربی اســپانیایی نساجی که از چند هفته قبل 
هدایت این تیم را برعهده گرفته، در یک گفت وگوی 
مطبوعاتی به موضوعات مختلفی از جمله کیفیت فنی 
فوتبال ایران و مقایسه بازیکنان ایرانی با کشورهای 

عربی منطقه خلیج فارس پرداخته است.
به گزارش ایسنا، پس از حضور پاکو خمس روی نیمکت 
تراکتور و خواکین دستیار اسپانیایی او در جمع تبریزی ها و 
همچنین کالی تروئبا در مس کرمان، یک اسپانیایی جدید به 
جمع مربیان اسپانیایی شاغل در لیگ برتر فوتبال ایران اضافه 
شد. کارلوس انرخوس هرناندس بیشتر دوران حضورش را در 
تیم های پایه گذرانده و تیم بزرگسالان الشباب عربستان مهم 
ترین تیمی بود که سابقه هدایتش را داشت. او از چند هفته 
قبل جانشین حمید مطهری شده و برای اثبات توانایی های 
خود و دریافت یک قرارداد بلند مدت، چند هفته مهلت دارد.

هرنانــدس در این مدت در لیگ نتایج موفقی نگرفته اما 
توانست تیمش را به مرحله نیمه نهایی جام حذفی برساند. 
شاگردان کارلوس هرناندس در آخرین دیدار تیم شان موفق 
شدند پیکان را با ۳ گل شکســت دهند و اکنون در مرحله 
نیمه نهایی قرار بگیرند تا از عنوان قهرمانی ســال گذشــته 
خــود در این رقابت ها دفاع کنند. هرناندس که فقط تا پایان 
فصل با نساجی قرارداد بســته، سه بازی دیگر با تیمش در 

لیگ برتر دارد.
هرنانــدس طی مدتی که در ایران حضــور پیدا کرده از 
شرایطش در فوتبال ایران راضی است و می گوید تمام توانش 
را برای تیمش به کار می گیرد. به ســراغ سرمربی اسپانیایی 

نساجی رفتیم و دقایقی با او به گفت وگو پرداختیم.
مسیر فوتبالی تان چگونه به ایران رسید؟

کارم را در کشــورهای حوزه خلیج فارس شــروع کردم. 
باشگاه نساجی از من درخواســت کرد که به مدت یک ماه 
بــا این تیم قرارداد ببندم و به اینجا بیایم. خواســتم تجربه 

جدیدی درباره فوتبال به دست آورم.
از فوتبال عربســتان صحبت کنید. چه تفاوتی با 

فوتبال ایران دارد؟
اگر بخواهیم مقایســه کنیم، باید بگویم تکنینک عرب ها 
مثل ایرانی ها نیســت. بازیکنان ایرانی بسیار بهتر هستند و 

اگر ببینید ایرانی ها در اروپا بیش تر از عربستانی ها هستند.

تفاوت شان هم این است که در لیگ عربستان ۷ بازیکن 
خارجی در هر تیم وجود دارد. این ۷ بازیکن بسیار باکیفیت 
هســتند و این یک تفاوت کوچک بین دو لیگ است. با این 

حال لیگ ایران در آسیا در رده چهارم قرار دارد.
حضور در نساجی و فوتبال ایران را چطور می بینید؟

ایــران تجربه جدیدی برای من اســت. من باید خودم را 
تطبیق دهم. از چیزی ناراضی نیستم و کارم را انجام می دهم. 
در حال حاضر تمام تمرکزم را روی لیگ و دو بازی آخر است.
از زندگی در ایران راضی هســتم. مردمان مهربانی دارید 
و وقتی آمدم اســتقبال گرمی از من شد. تهران شهر بسیار 
بــزرگ و زیبایی اســت و در تهران همه چیــز وجود دارد. 
تاریخچه مردم ایران بســیار بزرگ است و وقتی آمدم مثل 

یک ایرانی با من برخورد شد. از شرایط راضی هستم.
از فوتبال ایران، مربیــان و بازیکنان ایرانی چقدر 

شناخت دارید؟
یکی از بازیکنانی که می شناسم جواد نکونام است که در 
لالیگا بازی کرده اســت. ایران بازیکنــان بزرگی دارد که در 
اروپا بازی می کنند و تیم ملی ایران هم همیشــه با تیم های 
قدرتمندی بازی می کنند و نتیجه می گیرند. بازیکنان ایرانی 
هدف شان همیشه پیشرفت و بازی در اروپا است. وقتی مربی 
خارجــی چنین طرز فکری را می بیند بســیار قابل اهمیت 

است.
الهلال ســابقه همکاری با مورایس را در عربستان 
دارد و پاکو خمس هم وطن شماســت. نظرتان درباره 

این دو مربی خارجی چیست؟ 
از مورایس شناخت زیادی ندارم اما مربی تیم رقیب ما در 
عربستان بود. البته او مربی بسیار باتجربه و با دانشی است و 
مربی خوبی اســت. او همیشه اجازه می دهد مربیان با او کار 

کنند و به شرایط بهتری برسند.
پاکو خمس هم مربی بسیار بزرگی است و شخصیتی دارد 
که بسیار می خواهد یاد بگیرد. من به عنوان یک مربی جوان 
از او کارهــای زیادی دیدم و یاد گرفتم. بازی با تراکتور برای 

من هیجان خاصی خواهد داشت.
بازی های ایران را در جــام جهانی دنبال کردید؟ 

ارزیابی تان از تیم ملی ایران چیست؟
وقتی یک تیم به جام جهانی می رســد، از موانع مختلفی 

رد می شــود. بعضــی وقت ها می بینید یک تیــم خوب کار 
می کند اما نتیجه نمی گیرد. ایران در چند دوره اخیر به جام 
جهانی رفت و حتما لیاقتش را داشــته است. ایران بازیکنان 

بسیار قدرتمندی دارد.
بازی ایران و اسپانیا در جام جهانی را در خاطرتان 

است؟
بازی بسیار سختی بود. ایران بسیار خوب دفاع کرد چون 

بازیکنان بسیار بزرگی داشت.
ایران و اســپانیا در یک سطح بازی کردند و تقابل دو تیم 
نزدیک بود. به نظر من ســطح فوتبال ایران و اسپانیا تفاوت 
زیادی ندارد. ایرانی ها از نظر فیزیکی و تکنیکی خوب هستند 
و از نظــر تاکتیکی هم باید بگویم مربیــان بزرگی در ایران 
حضور دارند. به هر حال بازی مقابل تیمی که یازده بازیکن 

خوب دارد سخت است.
البته دلیل این ماجــرا تقابل تیم های لیگ برتری مقابل 
لیگ یکی هاســت. بعضی وقت ها تیم های دیگر ممکن است 

برای تیم های لیگ برتر و مطرح تر مشکل ساز می شوند.
خودتان را در آینده کجا می بینید؟

هیچوقت نمی توانــم بگویم کجا خواهم بــود. برای من 
تمرین کردن و کار کردن مهم است. دوست دارم کار کنم اما 
نمی توانیم تصمیمی بگیریم. من هرجا هســتم آن جا تمرکز 
می کنم. اکنون هم در نساجی هستم و روی این تیم تمرکز 

و تلاش می کنم.
شــما را در آینده روی نیمکت تیم های لالیگایی 

می بینیم؟
امیدوارم. برای رســیدن به اهداف راه های متفاوتی وجود 
دارد. نمی دانم در آینده کجا می توانم باشم. سعی می کنم هر 

جا باشم با تمام توان کار کنم.
با هواداران دارید. در همه  شما خوشحالی خاصی 

باشگاه ها این انرژی را نشان می دهید؟
من انرژی خــاص و روحیه شــادابی دارم اما وقتی وارد 
یک تیم می شوم به دنبال اتحاد بازیکنان هستم. من تلاش 
می کنم از نظر روحی، کاری و سازماندهی همه چیز درست 

باشد.
در ایران به شــما می گویند شــبیه لیونل مسی 

هستید. شما این گونه فکر می کنید؟
خوشحالم مرا با مسی مقایسه و تشبیه می کنند. 

صحبت پایانی...
شــرایط اینجا فوق العاده اســت. هواداران نساجی پرشور 
هســتند و فوتبال با آن ها جذاب تر اســت. هــواداران ایران 
در مقایسه با کشــورهای حوزه خلیج فارس یک چیز دیگر 
هستند و بســیار عالی اند. کلمه ای که بتواند مرا راضی کند 
را نمی توانــم بگویم. برای یک مربی ایــن حجم از هواداران 

فوق العاده است.

وعده های تاج بی نتیجه مانده است

خبری از پول های بلوکه شده نیست

هرناندس: 

خوشحالم مرا با مسی مقایسه می کنند

در صورت قطعی شدن حذف اســتقلال از آسیا، سهمیه این تیم در 
لیگ قهرمانان آسیا به ترتیب به تیم دوم تا هشتم لیگ بیست و دوم که 

توانسته مجوز حرفه ای اخذ کند، خواهد رسید.
به گزارش ایســنا، تغییر فرمت زمانی لیگ قهرمانان آسیا از »بهار - پاییز« به 
»پاییز - بهار« باعث شــد که تعیین ســهمیه های نخستین فصل با فرمت جدید 
)۲۴-۲۰۲۳( به صورت ویژه ای انجام شــود. سهمیه ایران در فصل ۲۴-۲۰۲۳ به 
صورت ۱+۳ تعیین شده که فدراسیون فوتبال سه سهمیه مستقیم را بین قهرمان 
لیگ بیست و یکم )۰۱-۱۴۰۰(، بیست و دوم )۰۲-۱۴۰۱( و قهرمان جام حذفی 
۰۱-۱۴۰۰ و تک ســهمیه پلی آف را به قهرمان جام حذفی ۰۲-۱۴۰۱ اختصاص 

داده است. با این حال بدهی های مالی باشگاه استقلال به استراماچونی، پادوانی و 
احمد موسوی باعث شده که تکلیف یکی از سهمیه ها یعنی قهرمان لیگ بیست 
و یکم مشخص نباشــد. به همین بهانه، این سوال به وجود می آید که در صورت 
قطعی شدن حذف اســتقلال از لیگ قهرمانان آسیا، سهمیه آبی ها به کدام تیم 
می رســد؟ قاعده کلی که به خاطر شــرایط ویژه  لیگ قهرمانان فصل ۲۰۲۳-۲۴ 
در نظر گرفته شــده به این شکل است که هر تیمی نتواند مجوز حرفه ای کسب 
کند، سهمیه به تیم دوم تا هشتم لیگ امسال )فصل ۰۲-۱۴۰۱( تعلق می گیرد و 
دیگر به رتبه بندی لیگ پارسال )۰۱-۱۴۰۰( مراجعه نمی شود. طبق این قاعده در 
صورتی که مجوز حرفه ای نگرفتن اســتقلال قطعی شود، سهمیه به ترتیب اولین 
تیمی از بین تیم های دوم، ســوم، چهارم تا هشتم لیگ بیست و دوم که توانسته 
مجوز حرفه ای کسب کند، تعلق خواهد گرفت. به این ترتیب رقابت در نیمه بالایی 
جدول در سه هفته پایانی لیگ بیست و دوم از اهمیت بالایی برخوردار است چرا 
که هر کدام از تیم هایی که مجوز حرفه ای اخذ کرده باشند و در بین رتبه دوم تا 
هشتم قرار دارد، این شانس را دارد که سهمیه لیگ قهرمانان آسیا کسب کند. با 
این حال ســناریوهایی وجود دارد که بیشتر از یک سهمیه آسیایی آزاد می شود 

که در ادامه می خوانید:
قهرمانی پرســپولیس در لیگ برتر و جام حذفی: پرســپولیس سهمیه سوم 
مستقیم لیگ قهرمانان آسیا را با قهرمانی در لیگ بیست و دوم کسب می کند. در 

چنین شرایطی دو سهمیه آزاد می شود که یکی سهمیه مستقیم استقلال به خاطر 
قهرمانی در لیگ بیســت و یکم و دیگری ســهمیه پلی آف پرسپولیس به واسطه 
قهرمانی در جام حذفی ۰۲-۱۴۰۱ اســت. با این اوصاف، یک سهمیه مستقیم و 
یک سهمیه پلی آف به ترتیب به دو تیم از تیم های دوم تا هشتم لیگ امسال که 

مجوز حرفه ای اخذ کرده اند خواهد رسید.
در صورتی که جدول لیگ برتر در پایان فصل به شــکل پایان هفته بیست و 
هفتم باقی بماند، سهمیه مستقیم به تیم دوم یعنی سپاهان )در صورتی که مجوز 
حرفه ای گرفته باشد.( می رسد و سهمیه پلی آف به دلیل این که استقلال به عنوان 
تیم ســوم نتوانسته مجوز حرفه ای بگیرد به ترتیب به تیمی از بین رتبه چهارم تا 
هشــتم می رسد که مجوز حرفه ای گرفته باشد. با توجه به این که در حال حاضر 
تراکتور، گل گهر، مس رفسنجان، فولاد و آلومینیوم در رتبه های دوم تا هشتم قرار 
دارند و به احتمال زیاد همه شــان مجوز حرفه ای اخذ می کنند، جایگاه چهارمی 
لیگ برتر از اهمیت بالایی برخوردار خواهد بود چرا که می تواند ســهمیه پلی آف 

لیگ قهرمانان آسیا را به خود اختصاص دهد.
قهرمانی اســتقلال در لیگ برتر و جام حذفی: چنین شرایطی باعث می شود 
که ســه سهمیه آزاد شود؛ سهمیه مستقیم قهرمان لیگ بیست و یکم و بیست و 
دوم و ســهمیه پلی آف قهرمان جام حذفی ۰۲-۱۴۰۱. این وضعیت منجر به این 
می شود که این سه سهمیه بین سه تیم دوم تا هشتم لیگ بیست و دوم که مجوز 

حرفه ای اخذ کرده اند، برســد. با این اوصاف، در صورتی که تمام تیم های دوم تا 
هشتم مجوز حرفه ای گرفته باشند، تیم پنجم لیگ برتر امسال هم سهمیه پلی آف 

لیگ قهرمانان آسیا را می گیرد.
قهرمانی اســتقلال در جام حذفی: سهمیه پلی آف ایران به ترتیب به نخستین 
تیم از بین تیم های دوم تا هشــتم می رسد که مجوز حرفه ای اخذ کرده باشد. در 
حال حاضر ســپاهان تیم دوم جدول رده بندی است که به احتمال فراوان مجوز 

حرفه ای می گیرد و در نتیجه سهمیه پلی آف به این تیم خواهد رسید.
قهرمان لیگ بیســت و دوم و/یا جام حذفی ۰۲-۱۴۰۱ مجوز حرفه ای نگرفته 
باشد )به جز استقلال(: در این شرایط بین دو تا سه سهمیه آسیایی آزاد می شود 
که ســهمیه ها به مانند نمونه های قبلی بین تیم های دوم تا هشتم لیگ بیست و 

دوم تقسیم خواهد شد.
شــرایطی که در بالا اشاره شــد با فرض صادر نشدن مجوز حرفه ای استقلال 
اســت. البته همچنان وضعیت مجوز حرفه ای باشــگاه نساجی به عنوان قهرمان 
جام حذفی فصل گذشــته مشــخص نیســت. در صورتی که این باشــگاه هم 
نتواند مجوز حرفه ای کســب کند، یک ســهمیه مســتقیم دیگر هم آزاد خواهد 
شــد. نکته حائز اهمیت این اســت کــه در صورتی که تیم های دوم تا هشــتم 
 نتوانسته باشــند مجوز حرفه ای بگیرند، ســهمیه های بلاتکلیف ایران می سوزد 

و به کشورهای دیگر می رسد.

سهمیه استقلال در لیگ قهرمانان به کدام تیم می رسد؟


